

Patani Mingguan

HIMPUNAN BERITA DAN ARTIKLE MINGGUAN PATANI

KELUARAN MADRASAH KEWARTAWANAN SEMPADAN SELATAN (DSJ) # DEEP SOUTH WATCH (DSW)

NEWSLETTER



Undang-undang istimewa menyebabkan masyarakat dalam kekeliruan

pautan: <http://www.isranews.org/south-news/academic-arena/item/35763-hrt.html>

Penguat kuasa undang istimewa (Darurat) 3 set, di tiga wilayah sempadan selatan dan 4 Daerah dalam wilayah Songkhla, masih menjadi masalah di segi hal prikemusiaan.

Cadangan Pihak Majlis Hak Asasi Manusia, mengenai cadangan dan pengunsyuran di dalam menyesuaikan undang-undang istimewa tersebut, aitu undang Meliter, undang kecemasan dan undang keselamatan dalam negeri, kerana Negara Thai telah menguat kuasa perundangan tersebut sudah beberapa kali, dan beberapa kawasan di dapati bahawa, telah mengguna undang sedemikian secara berlapisan, menyebabkan masyarakat di dalam kawasan berada di dalam kekeliruan, justeru undang tersebut diberi kuasa kepada pegawai secara sewenang-wengangnya.

Cadangan dan pengunsyuran tersebut, terbahagi kepada pengunsyuran di peringkat dasar kerajaan dan untuk menyesuaikan perundangan tersebut.

Selain itu, pihak Majlis Hak Asasi Manusia juga, disyurkan supaya menurunkan tahap kegunaan undang-undang keamanan, oleh kerana perundangan tersebut membataskan kebebasan rakyat, yang mana penguatkuasa undang-undang sedemikian, pasti berdasarkan kepada alasan yang jitu, dan mengguna secara terhad sahaja.

Oleh itu, setelah menguat kuasa undang-undang keselamatan, jika keadaan sudah baik, harus dibuangkan undang tersebut, mungkin akan mengguna undang-undang yang lebih sedikit menjejaskan kehidupan masyarakat.

Selain itu, ia juga mencadangkan supaya untuk menyesuaikan atau menghapuskan prasyarat bagi Pusat Keselamatan Dalam Negeri ke 4, berkenaan perilaku pegawai bawahan, begitu juga mengenai undang kecemasan yg ke 3.7 yang memastikan bagi permohonan izin untuk menambahkan waktu menahan mereka yang disyaki, yang mana tidak perlu dibawa mereka yang terbabit itu mengadap ke mahkamah, tetapi pasti menjelaskan alasannya kepada mahkamah sahaja.

Aitu untuk menyesuaikan perkara itu dengan memastikan pegawai pasti membawa mereka yang terbabit ke mahkamah setiap kes, sebelum menambahkan waktu menahannya, supaya setiap pihak dapat tahu bersama, mengenai alasan dan tujuan dalam menambahkan waktu menahan mereka, perlu atau tidak.

Editor's Talk



Dalam majlis seminar “Peranan Media terhadap Penyelesaian konflik di Selatan” yang diikuti oleh lebih 200 orang wartawan dari lima wilayah selatan Muhammad Ayub Pathan senior editor DSW berkata, tujuan penyelesaian masalah adalah tak mau melihat lagi kematian, jika ditanya adakah kejadian itu menurun, itu harus berfikir, dan sama-sama mesti berusaha membinakan kedamaian melalui dialog damai.

kerana itu hanya satu cara jua yang dapat menyelesaikan masalah, dengan adanya wartawan setiap ejensi sebagai pemain isu, supaya benar-benar timbulnya proses damai semula, yang merupakan suara dari peringkat sipil untuk berunding dengan dasar-dasar kerajaan, supaya dapat meimbangkan.

Dia juga sentoh perihal media bahawa media sendiri kurang memahami dalam memainkan isu proses damai. Dan kebanyakan mereka lebih suka mementingkan berita tokoh-tokoh atau pembesar-pembesar sahaja, sedangkan berita tentang masyarakat sipil hampir tiada.

Oleh itu, media adalah satu faktor yang akan mendorong kepada proses damai.

kami pehak penerbit newsletter PATANI MINGGUAN berharap paranan yang kami jalan ini dapat mendorong kedamaian tersebut, yang penting kemahuan kami ialah suara dari pembaca, cubalah sampaikan suara anda yang berharga kepada kami.

Saronee Duereh

Editor

Seminar Media Narathiwat, membina wartawan pakar, menyampai hasrat kedamaian

pautan: <http://www.deepsouthwatch.org/dsj/6691>

Pada 13 Januari 2015, Pejabat Penerangan Wilayah Narathiwat, mengadakan seminar "Media Pakar, Penyampai hasrat kedamaian" di bawah projek Penerangan Mendokong Penyelesaian Konflik di Sempadan Selatan, di sertai dari ahli panel Encik Muhammad Ayub Pathan, Puan Pachra Yingdumnun dan Puan Nattamon Liausekul, dan LT COL, Suporntip Kam-songsri sebagai pembawa acara majlis.



Encik Muhammad Ayub Pathan, editor DSW bahawa pemberita itu sendiri pasti mempunyai sikap kepercayaan, selain itu, harus mengerjakan secara istikamah, tidak terhenti di sekerat jalan, dan sekarang di mana cara berkomunikasi sudahpun berubah, yang mana pihak tentera juga menyiarkan majlis seminar secara langsung seperti pada kali ini, yang mana ini adalah suatu kemajuan.

Muhammad Ayub berkata lagi, kini, media sudah mempunyai sumber daya yang cukup banyak, yang pasti menciptakan sistem berkomunikasi supaya ada kepelbagaian sudut, seperti bila dibincang tentang konflik, sudah tentu pihak pegawai akan mengatakan, keadaan sudah baik, dengan berdasarkan kepada jumlah kematian yang menurun, tetapi media pasti akan membuat lebih daripada itu, misalnya, mengemukakan keadaan suasana kehidupan masyarakat tempatan, seperti penambahan pasar malam yang semakin tinggi di merata tempat, yang menjadi suatu reaksi yang bermakna, di tengah-tengah keadaan yang berkonflik ini.

Pachra Yingdamnun, Juru hebah Radio PSU Pattani berkata, media radio bekerja melalui suara untuk mencetuskan pemikiran pendengar dan perasaan, dan di bawah keadaan konflik yang berkecamuk ini, radio pasti menjadikan sebagai titisan air, untuk menyegarkan massa, yang penting ada kepelbagaian cara berkomunikasi, dengan adanya pengendalian ruangan yang dapat berbahasa Melayu, dan bertujuannya supaya, jika berlaku kejadian bom atau bencana sekalipun, masyarakat akan mencari ruangan kita.

Tambahlagi, dalam bidang kewartawan media, kesahihan dan ketepatan pasti ada, kerana apabila sudah terkeluar, jika di dapati ada kesalahan, walaupun kita sudah mengukarkan kesalahan itu, namun jika pendengar tak sempat mendengar di masa tersebut, mereka akan tersimpan perkara yang salah jua, yang mana kena hati-hati sebanyak mungkin.

Nattamon Liausekun, juru hebah ruangan TV canel 5 mengatakan bahawa, tugas media adalah mengemukakan perkara yang benar dalam rumah kita sendiri, yang penting isu dan

gambar yang dipamer itu, jika gambar baik akan baiklah penonton, dan gambar yang sensitive sama kitahati-hati.

Ia berkata lagi, kami mengemukakan berita dua sudut, pertama bahagian keselamatan seperti gabungan kerja bagi pihak askar, polis dan pegawai awam, kerjasama dari masyarakat dan sbg. Satu lagi di bahagian pembangunan seperti di segi hal pendidikan, pekerjaan yang berhubungan dengan pembangunan dalam kawasan dan sbg. Kami percaya bahawa dengan media juga dapat berubah keadaan konflik ke suasana damai.

Mini UAV diguna untuk menjaga keamanan di selatan Thai

pautan:<http://www.isranews.org/south-news/scoop/item/35234-uav.html>

Col Bangun Punpian, Juru cakap Pusat Keselamatan dalam negeri mengatakan kepada Isra News bahawa, penggunaan Mini UAV, telah diguna untuk menjaga keamanan di selatan Thai beberapa kali sebelum ini, dan bagi desas-desus berkenaan Mini UAV tersebut, mungkin kerasa masyarakat belum lagi mengerti tentang perkara ini.

Mini UAV adalah sejenis pesawat kecil tanpa pemandu, yang teiah diguna dalam tentera sejak tahun 2012, aitu versi Raven RQ 11 B yang diguna dalam tentera Amerika Syarikat dan negara sekutunya, Mini UAV tersebut juga, telah diguna untuk menjaga keamanan di kawasan tiga wilayah sempadan selatan.

Mini UAV versi Raven RQ 11 B, bermobil kecil berat hanya 1.9 kg, mengguna tenaga bateri, dapat menerbang secara berterusan selama kira-kira 60 minit, ketinggian 1,000 kaki, luasnya 10 kilometer dari pusatcontrol,ia mempunyai camera bermututinggi, dapat menyimpan gerakgeri di waktu malam.

Mini UAV versi Raven RQ 11 B ini, tak dapat memperlengkapkan alat perang, seperti yang terdapat di dalam filem itu adalah UAV model besar, dan sekadar tahu kami, versi seperti itu belum lagi diguna oleh tentera Thai.

Bom rumbungan ketua daerah Canek sukarelawan dapat cedera 4

pautan:http://www.isranews.org/south-news/other-news/item/35807-moto_35807.html

NARATHIWAT 14/1/2015- Pada jam 3 petang, berlaku kejadian bom (motosikall bom) terhadap rumbungan ketua daerah Canek serta pegawainya. Kejadian ini berlaku ketika pulang dari kampung dalam projek Melawati Daerah, kejadian tersebut mengakibatkan sukarelawan dapat cedera 4 orang.

- 1.sukarelawan Awea Sahok
- 2.sukarelawan Farus Ming
- 3.sukarelawan Sayuti Hj, Cekmu
- 4.sukarelawan Iffian Dueramea

selain itu di dapati 1 orang awam dapat cedera dalam kejadian ini, aitu, Daud Ali 60,

di kampung Ban Namvon, Tempat 1, Mukem Cangpuak, Daerah Canek, ledakan bom pada kali ini adalah, kali pertama bagi tahun baru 2015 ini.